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Protokół 

 posiedzenia Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu 

w dniu 23 września 2020 r. (godz. 10:00) 
 

 

 

Przewodnicząca Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu Justyna Morzy 

otworzyła zebranie Rady i powitała zebranych członków Rady, w tym nowego 

Przewodniczącego Samorządu Studenckiego i tym samym nowego członka Rady – Huberta 

Długołęckiego, w składzie (lista obecności w załączeniu): 

- mgr Justyna Morzy – przewodnicząca, 

- Hubert Długołęcki, 

- mgr Henryk Dulanowski (obecny od punktu nr 7) 

- dr hab. Piotr Kopiński, prof. UMK, 

- mgr inż. Janusz Niedźwiecki, 

- dr inż. Łukasz Jan Niewiara, 

- dr hab. Andrzej Rozkosz, prof. UMK, 

- mgr Robert Włosiński. 

 

 

Członkowie Rady przed posiedzeniem otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad  

o następującej treści:  

 

   „1. Zatwierdzenie porządku obrad posiedzenia Rady. 

2. Przyjęcie protokołu posiedzenia Rady w dniu 18 czerwca 2020 r. 

3. Przyjęcie protokołu posiedzenia Rady w dniu 29 czerwca 2020 r. 

4. Przyjęcie protokołu posiedzenia Rady w dniu 8 lipca 2020 r. 

5. Odwołanie od decyzji Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego o obniżeniu dotychczaso-

wego wynagrodzenia zasadniczego JM Rektora prof. dr. hab. Andrzeja Sokali. 

6. Wniosek JM Rektora prof. dr. hab. Andrzeja Sokali o wyrażenie zgody na wykonywanie 

dodatkowego zajęcia zarobkowego na okres kadencji 2020-2024. 

7. Informacja Przewodniczącej o inicjatywie Polskiego Forum Akademicko – Gospodar-

czego dotyczącej utworzenia Ośrodka Współpracy Rad Uczelni.  

8. Dyskusja nt. planu pracy Rady do 31 grudnia 2020 r. 

9. Informacje bieżące i wolne wnioski. ”. 

 

 

Przewodnicząca poprosiła nowego członka Rady o przedstawienie się członkom Rady.   

H. Długołęcki opowiedział o swojej dotychczasowej działalności na UMK,  

o kierunkach studiów -  diagnostyka molekularna i biologia na Wydziale Nauk Biologicznych 

i Weterynaryjnych - a także o swoich zainteresowaniach. 
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Ad. 1.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. W głosowaniu 

jawnym jednogłośnie przyjęto porządek obrad posiedzenia Rady w dniu 23 września 2020 

roku: 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

 

 

Ad. 2.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady  

w dniu 18 czerwca 2020 r. Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

 

 

Ad. 3.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady  

w dniu 29 czerwca 2020 r. Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

 

 

Ad. 4.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady  

w dniu 8 lipca 2020 r. Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 
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Ad. 5.  

 

Przewodnicząca odczytała członkom Rady treść decyzji Ministra Nauki i Szkolnictwa 

Wyższego, dotyczącą przyznania wynagrodzenia rektorowi w wysokości niższej niż kwota, o 

którą wnioskowała Rada, a także niższej niż dotychczasowe wynagrodzenie zasadnicze prof. 

dr. hab. Andrzeja Sokali na stanowisku prorektora ds. studenckich. Obniżony został również 

dodatek funkcyjny. Wszyscy rektorzy elekci otrzymali także pismo z informacjami  czym 

minister kierował się, podejmując decyzje dot. wynagrodzeń rektorów.   

Członkowie Rady zgodnie przyznali, że  decyzja ta  jest zaskakująca, szczególnie w 

kontekście takich faktów, jak : udział UMK w projekcie IDUB, przynależność UMK do YUFE 

oraz duża liczba liczących się projektów badawczych. Dlatego Rada postanowiła odwołać się 

od tej decyzji i skorzystać z sugestii ministra, który wskazuje, że rady uczelni mogą kreować 

wynagrodzenie rektora, korzystając z  możliwości przyznawania rektorowi dodatku 

zadaniowego.  

 

W dyskusji R. Włosiński zapytał, czy znane są podobne sytuacje w UMK (obniżenie 

wynagrodzenia rektora) w przeszłości? Przewodnicząca odpowiedziała, że to pierwszy taki 

przypadek, aby wynagrodzenie zasadnicze rektora – elekta po zmianie stanowiska na rektora 

ulegało obniżeniu. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby wystąpić z odwołaniem do Ministerstwa i 

jednocześnie podjąć decyzję o przyznaniu dodatku zadaniowego dla rektora do czasu 

rozpatrzenia odwołania w tej sprawie.  

Członkowie Rady byli zgodni co do złożenia takiego odwołania. Rozpoczęła się 

dyskusja co do tego, czy odwołanie powinno podtrzymywać kwoty, o które Rada wnioskowała 

już do Ministerstwa, czy powinno wskazać inne kwoty, z uwzględnieniem wskazania, że Rada 

również częściowo wpływa na wynagrodzenie rektora. 

Członkowie uznali, że Rada już raz się wypowiedziała w tej sprawie i to stanowisko 

należy uznać za nadal obowiązujące. Odwołanie powinno je podtrzymywać i zawierać 

konkretne wypunktowanie argumentów Rady. Z kolei dodatek zadaniowy nie powinien 

uzupełniać obniżonego wynagrodzenia zasadniczego, a być motywacją i dawać możliwość 

dysponowania nim w przyszłości, gdy pojawią się dodatkowe zadania.   

 

 

Po dyskusji dotyczącej odwołania od decyzji ministra i wysokości dodatku 

zadaniowego, przewodnicząca poddała pod głosowanie decyzję o złożeniu odwołania od 

decyzji Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego z uargumentowaniem stanowiska Rady co do 

wskazanej wysokości wynagrodzenia.  

Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

przyznania dodatku zadaniowego dla rektora na okres od 1 września 2020 r. do czasu 

rozpatrzenia odwołania przez Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego dodatek w wysokości 

60% sumy wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. 

Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 
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liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

Ad. 6 

 

Przewodnicząca przedstawiła wniosek JM Rektora prof. dr. hab. Andrzeja Sokali  

o wyrażenie zgody na wykonywanie dodatkowego zajęcia zarobkowego na okres kadencji 

2020-2024 oraz odczytała podstawę prawną do takiej zgody (art. 125 ust. 4 ustawy z dnia 20 

lipca 2018 r. – Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce).  

 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wykonywanie przez Rektora UMK dodatkowego zajęcia zarobkowego. 

Wniosek przeszedł jednogłośnie. Wynik jawnego głosowania: 

  liczba uprawnionych do głosowania – 8 

  liczba obecnych – 7 

  liczba głosów tak – 7 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 

 

(H. Dulanowski dołączył do posiedzenia po głosowaniach). 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodnicząca przekazała członkom Rady informację o inicjatywie Polskiego Forum 

Akademicko – Gospodarczego dotyczącą planów utworzenia Ośrodka Współpracy Rad 

Uczelni prze tym Forum. Wyraziła uznanie, że to bardzo dobra i potrzebna inicjatywa oraz 

poinformowała, że taką odpowiedź już przesłała do Forum z jednoczesną deklaracją chętnego 

włączenia się do tych działań. Poinformowała również o niefortunnej telekonferencji, która 

odbyła się 3 września i w której miał wziąć udział również prorektor ds. Współpracy  

z Otoczeniem Społecznym i Gospodarczym prof. dr hab. Włodzimierz Jaskólski. Z różnych 

przyczyn (m.in. technicznych) ani przewodnicząca, ani W. Jaskólski nie mogli uczestniczyć w 

telekonferencji. Po konferencji dyrektor Forum Janusz Bucki przesłał krótką notatkę z tego 

spotkania, którą Przewodnicząca przedstawiła członkom Rady. W protokole wybrzmiało 

poparcie uczestników dla inicjatywy i szereg głównych założeń i funkcji Ośrodka Współpracy 

Rad Uczelni, m.in. dobre praktyki dla uczelni, zagadnienia legislacyjne w obszarze współpracy 

międzyuczelnianej, kształtowanie wynagrodzeń rektorów, wsparcie współdziałania  

z ośrodkami legislacyjnymi.  

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z członków Rady chciałby aktywnie włączyć się  

w prace Ośrodka.  

Odbyła się krótka dyskusja na temat inicjatywy i jej zasadności w obliczu kończących 

się kadencji rad uczelni.  

 

 

Ad. 8 

 

Przewodnicząca jako kolejny punkt poruszyła temat planu pracy Rady na ostatnie  

3 miesiące jej kadencji. Przewodnicząca zaproponowała, aby na najbliższym październikowym 
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posiedzeniu Rady spotkać się z rektorem w celu poznania jego planów i wysłuchania 

najważniejszych problemów, jakie on widzi na ten rok i kolejne 3 lata.  

Przewodnicząca poinformowała również, że w planach przewiduje spotkania z 

prorektorem ds. Badań Naukowych i Współpracy z Zagranicą,  Współpracy z Otoczeniem 

Społeczno - Gospodarczym oraz z audytorem wewnętrznym.  

 

 

Ad. 9. 

 

  Przewodnicząca poinformowała, że w obecnej kadencji przewodniczący Rady 

Uniwersytetu będzie członkiem Rady Rektorskiej z głosem doradczym. 

 

Przewodnicząca poinformowała o decyzji dr Agaty Karskiej o rezygnacji ze stanowiska 

pełnomocnika rektora ds. wdrażania strategii uczelni badawczej oraz rozmowie z JM Rektorem 

w tej sprawie. 

 

 

Ustalono kolejny termin posiedzenia Rady w dniu 22 października.  

 

Posiedzenie Rady Uniwersytetu w dniu 23 września 2020 r. rozpoczęło się o godzinie 

10:00, a zakończyło o 13:35. 

 

Protokół sporządziła Karolina Bratkowska. 

 

 

 

 

                                                                                                         Przewodnicząca 

 Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika  

 

 

  Justyna Morzy   


